## AWARD CITATION

Surname, name, patronymic: VAINER MIKHAIL BORISOVICH

Military rank: Captain

Deputy commander and the political commissar of Position, unit:

1275 rifle regiment, 387 rifle division.

1 Guards rifle corps, 2 Guards Army

is recommended for order "RED BANNER"

Birth year 1905 1.

Nationality 2. Jewish

In Red Army service since 1941 3.

Party membership 4. VKP(b) member

Participation in combat 5. On the Western and Stalingrad fronts.

Wounds and contusions 6. Wounded

7. Previous award recommendations Order "Red Star" for the the fighting against the

German invaders.

Drafted by the military station: 8. Tashkent region military commissariat.

Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade VAINER M.B. has participated in the combat operations on the Western and Southern fronts as an instructor of the divisions political department. Since February 1942, he has been the deputy commander and the political commissar of the regiment. In the combat engagements, his conduct served as an example to other Communists and the none-party members. He has been the leading political officer in the regiment and systematically provided the command and assured the combat objectives were accomplished. As the result of the conducted political work among the personnel, the regiment fought intensively for the control of the settlements: Saveliev, Gapkin, Kastyrochnij, and others. In the sectors near these settlements, the enemy attempted numerous counterattacks against the 1275 rifle regiment.

Comrade VAINER conducted extensive work among the the political personnel and the Communist members of the regiment. The regiment personnel repelled many enemy attacks. In these actions, there were destroyed 9 tanks and up to 600 enemy motorised troops and submachine gunners.

In the subsequent engagements on the river Severing Donets, the regiment destroyed 2 German tanks, 3 armoured personnel carriers, 1 battery of 75mm guns, 2 mortars, 10 machine-guns, and up to 200 enemy troops.

In all of these actions, the commanders and the political personnel were inspired and led by comrade VAINER for the goal of accomplishing the combat objectives. The personnel fought courageously and selflessly. In the combat engagement near the settlement Mikhailovskij, comrade VAINER was severely wounded and is currently in a hospital.

For exhibited courage and bravery, 53 servicemen of the regiment were bestowed with the orders and medals.

Comrade VAINER deserves order "RED BANNER".

Head of the political department of 387 rifle division Major signature /CHEGODAREV/

He deserves order "RED BANNER" Interim commander of 387 rifle division 22.03.1943 Colonel signature /MAKARIEV/

## II. Conclusion of the superiors

He deserves order "RED STAR"

Commander of 1 Guards rifle corps Guards Mj. General signature /MISSAN/

30 March 1943

## III. Conclusion of Army Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 2 Guards army
Hero of Soviet Union
Lt. General /KREISER/
signature

Military council member of 2 Gu. army Guards Mj. General /SUBBOTIN/ signature

22 May 1943



обязательно все грам заполнить полностью. 000 07549 награднои JUCT 3 - Вилия, имя и отчество В А И Н Е Р Михаил Борисович Военное звание Kanurah должность, часть заместитель командира по п/части 1275сп 387 СД. А гваза мир. портуса 2 гворя приши представляется к правительственном награде ордену у прасного знамени» 1. Год рождения 1905 2. Национальность кврел 3. С какого времени COCTONT B hpachou чл. ВМ / б/ а. партииность G 1941. 5. унастие в боях /где и когда/ На Западном, Сталинградском ARTHOOM 6. Имеет ли ранения и контузии ммеет ранение 7. Чем ранее награжден/за какие отличия/ Орденом "враснои в в боях с нем. оккуп. 8. каким РВн призване Ташкентским Овк. постсянный домашний адрес: 55555 /представляемого к награждению или его семьи/ праткое, конкретное изложение личного боевого 000 подвига или заслуг. 888 000 тов. Ваинер м.Б. участвовал в боях на западном и 58588888 ижном фронтах, будучи инструктором Подива, с февраля м-ца 1942 года, как зам. командира полка по политчасти. В боях служил личным примером для коммунистов и беспартииных. Руководящий партполитработник полка систематически руково-00 дил и обеспечивал выполнение боевых задач частью. В резуль-тате проводимом политической работы полк вел усиленные бой 5555555555 за овладение рядом на селенных пунктов са вылькв, Гап имн, мостърочным и др. в раионе этих на селенных пунктов противник предпринял многочисленные контратаки против подразделения 1275 сп. Тов. ВАИНЕР провел большук работу с политработниками 5555 и коммунистами части. Личный состав полка отбил ряд много-численных атак противника, где уничтожены 9 танков и до 600 **ବହିତ୍ର ପ୍ରତ୍ୟ ପ** 

человек вражескои мотопехоты и автоматчиков.  В последующих боях на реке Северный Донец полк уничтожил и последующих боях на реке Северный Донец полк уничтожил и немецких танка, в бронемашины, 1 батарею 75мм пушек, в миномет по пулеметов и до 200 немецких солдат и офицеров.  Во всех боях боицы, командиры и политрасотники были нером на выполнение боевой задачи. Личный состав драдся смело и самоотверженно. В бою под населенным пунктом МИХАИЛОВСКИИ тов. Вайнер был тяжело ранен и находится на излечении в госпитале.  За проявленное мужество и отвату в полку награждено орденами и медалями 53 человека личного состава.  Тов. В А И н. Р достоин правительственной награды
ордену " праснов Знами"  начильник политотнела Зал сд  м. а и о р
Достоин правительственнои награды
ордену " краснов знамя "  Вр командирава Пессовому  польовни в
Buch Maraphas / MARAPH
п. Заключение вышестоящих начальников
жений во ман п-и р 1:гон во ман п-и р 1:гон вардии Генерал-Манор Ми с ван/ - 30 - Марка19-3-г.
П. Заключение Военного Совета Армии  фисеровине 2 суще  Достоян награждения орденом " прасмет время"
HOMAHIYOMUN "2MFB " ADMUN THE BOCHHOTO CONTEXA PRODUCE TO BOTO CONTEXA PRODUCE THE DAME OF THE BOCHHOTO CONTEXA PRODUCE TO BOTO THE BOCHHOTO CONTEXA PRODUCE TO BOTO THE BOCHHOTO CONTEXA PRODUCE TO BOTO TO B